
P R O T O K Ó Ł Nr2/2022 

z odbytego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
w dniu 13 maja 2022 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9:00, a zakończono o godz. 10:30 

W posiedzeniu oprócz członków Komisji uczestniczyli: 

Pan Dariusz Szykuła - Wójt Gminy Gminy, 

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum, 
2. Przyjęcie porządku obrad, 
3. Rozpatrzenie petycji złożonej przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece 

w sprawie naprawy uchwały antysmogowej, 
4. Rozpatrzenie petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich w sprawie naprawy uchwały 

antysmogowej, 

5. Sprawy różne, 
6. Sporządzenie protokołu z posiedzenia, 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad.l. Pan Jacek Kuryło- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Adamów dokonał otwarcia posiedzenia i na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 
3 członków Komisji obecnych jest 3, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności jej 
obrad. 
(lista obecności Zał. nr 1) 

Ad.2. Proponowany porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym przyjęto jednogłośnie, 
(za 3 przeciw 0 wstrzymał się 0) 

Ad.3. Rozpatrzenie petycji złożonej przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki i Piece 
w sprawie naprawy uchwały antysmogowej, 

Przewodniczący Komisji Jacek Kuryło poinformował uczestników posiedzenia, że w dniu 
14 lutego 2022 r. do Urzędu Gminy Adamów maiłowo wpłynęła petycja wniesiona przez 
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Ogólnopolskie Stowarzyszenie „Kominki i Piece" w przedmiocie „naprawy uchwały 
antysmogowej: Uchwała Nr XXIII/388/2021 Sejmiku Województwa Lubelskiego z dnia 
19 lutego 2021 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa lubelskiego 
ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 
tak, by usunąć z niej wszelkie ograniczenia eksploatacji urządzeń spełniających wymogi 
ekoprojektu i wykorzystujących jako paliwo stałe odnawialne źródło energii (drewno 
kawałkowe, pellet, brykiet drzewny)". 
Przewodniczący zaznaczył, że składający petycję wnoszą również „o zniesienie wszelkich 
zakazów i ograniczeń eksploatacji kominków i pieców na drewno (biopaliwo stałe), 
w szczególności miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń spełniających wymogi Ekoprojektu 
oraz akumulacyjnych ogrzewaczy pomieszczeń oraz zduńskich pieców kaflowych 
i murowanych zgodnych z odrębnymi normami". 
Przewodniczący Komisji zaznaczył, że zgodnie ze Statutem Gminy Adamów niniejsza 
petycja trafiła pod dzisiejsze obrady Komisji Skarg,Wniosków i Petycji, w celu jej 
rozpatrzenia oraz przedstawienia Radzie Gminy opinii w sprawie, której petycja dotyczy. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, iż Rada Gminy Adamów, jako organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego, nie posiada kompetencji w podniesionym zakresie. 
W związku powyższym Rada Gminy Adamów jest organem niewłaściwym do rozpoznania 
powyżej petycji. Komisja zarekomendowała przekazanie petycji do Sejmiku Województwa 
Lubelskiego ul. Artura Grottgera 4, 20-029 Lublin jako organowi właściwemu 
do jej rozpatrzenia. 

Komisja przygotowała uchwałę w sprawie przekazania petycji według właściwości. 
(Zał. nr 2) 
Komisja przyjęła uchwałę w głosowaniu jawnym jednogłośnie, 
(za 3 przeciw 0 wstrzymał się 0) 

Ad.4. Rozpatrzenie petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich w sprawie naprawy uchwały 
antysmogowej. 

Przewodniczący Komisji Jacek Kuryło poinformował uczestników posiedzenia, że w dniu 
28 lutego 2022 r. do Urzędu Gminy Adamów mailowo wpłynęła petycja wniesiona przez 
Cech Zdunów Polskich w przedmiocie naprawy uchwały antysmogowej. 
Przewodniczący odczytał treść petycji. 
Komisja ustaliła, że treść petycji jest taka sama, jak petycji rozpatrywanej w punkcie 
3 posiedzenia stwierdzając tożsamość wniesionych postulatów. 
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W związku z powyższym uznano, że również i w tym przypadku Rada Gminy Adamów, 
jako organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, nie posiada kompetencji 
w podniesionym zakresie. W związku powyższym Rada Gminy Adamów jest organem 
niewłaściwym do rozpoznania powyżej petycji. Komisja zarekomendowała przekazanie 
petycji do Sejmiku Województwa Lubelskiego ul. Artura Grottgera 4, 20-029 Lublin jako 
organowi właściwemu do jej rozpatrzenia. 

Komisja przygotowała uchwałę w sprawie przekazania petycji według właściwości. 

(Zał. nr 3) 
Komisja przyjęła uchwałę w głosowaniu jawnym jednogłośnie, 
(za 3 przeciw 0 wstrzymał się 0) 

Ad.5. Komisja jednocześnie zarekomendowała, że stanowczo sprzeciwia się wszelkim zakazom 
i ograniczeniom ogrzewania drewnem, zwłaszcza w instalacjach przeznaczonych wyłącznie 
do stosowania biomasy. Komisja podkreśliła, że drewno to biopaliwo stałe niekopalne. 
Komisja uznała jednocześnie, że uzależnienie ludzi, których mimo dotacji nie stać 
na termomodemizację, od ogrzewania gazowego czy elektrycznego będzie wpędzać 
ich w coraz większe ubóstwo energetyczne, pomimo dostępności akceptowalnego 
ekonomicznie i ekologicznie, lokalnego źródła energii odnawialnej, jakim jest biomasa 
drzewna. 
W związku z powyższym Komisja deklaruje, iż na najbliższej sesji Rady Gminy Adamów, 
radny Jacek Kuryło złoży wniosek, aby wszystkie Komisje Stałe ustaliły swoje stanowiska 
w przedmiotowej sprawie. Wspólnie wypracowane stanowisko należy następnie przedłożyć: 

1. Prezydentowi RP, 
2. Prezesowi Rady Ministrów, 
3. Marszałkowi Sejmu RP, 
4. Marszałkowi Senatu RP, 
5. Ministerstwu Klimatu i Środowiska, 

Ad.6. Sprawy różne. 

Wójt Gminy Adamów poruszył temat dofinansowania sprzętu drogowego dla Zarządu Dróg 
Powiatu Zamojskiego. Komisja rekomenduje odłożyć decyzje w przedmiotowej sprawie 
do czasu wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Adamów. 
Poruszano również sprawę związaną z podwyżkami energii elektrycznej oraz wynikami 
przetargu dla nowego operatora. 
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Ad.7. Komisja sporządziła protokółu z posiedzenia. 

Ad. 8. W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Pan Jacek Kuryło 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów zamkną 
jej pierwsze posiedzenie w roku 2022. 

Podpisy Komisji 
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